
Junák – český skaut, kraj Praha, z. s. 
   Senovážné náměstí 977/24, 110 00 Praha 1 

praha.skauting.cz 

 

 

 

Zápis z jednání krajské rady dne 7. 12. 2021 

1/4 

Zápis z jednání krajské rady dne 4. 1. 2021 

místo konání: online         čas konání: 18:00–20:00 

přítomni podle prezenční listiny – členové krajské rady (s právem hlasovat): 

Dagmar Brabcová – Dáša (předsedkyně), Petr Brabec – Juan (místopředseda), Vít Henych – Bobr (místopředseda), Jakub 

Schejbal – Kiki (volený člen), Jan Petera – Slimák (Praha 2), František Topinka (Praha 3), Radim Bureš (Praha 4), Zbyněk 

Kocman – Zbýňa (Praha 5), Ondřej Buršík – Fido (Praha 8), Matěj Šturma – Vojín (Praha 9), Jakub Hladík – Arny (Praha 

10), Ondřej Přerovský – Lazebník (KD) 

hosté: Bartoloměj Sviták – Krtek, Kateřina Hrdličková – Matýsek, Michal Janata – Kalich (zástupce revizní komise) 

program: schválen dle zaslaného návrhu 

předsedající: Dagmar Brabcová – Dáša      zapisující: Anežka Henychová 

termín příští rady: 4. 1. 2021 
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2. Betlémská tramvaj ...................................................................................................................................... 2 
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7. Různé .................................................................................................... Chyba! Záložka není definována. 

8. Kolečko okresů ....................................................................................... Chyba! Záložka není definována. 

Úkoly: 

[6] Kiki pošle sdílený dokument na brainstormig k hospodáři a spolu s ním vytvořený koncept inzerátu. 

1. Připomínky k zápisu, úkoly  

Radim děkuje za přání, která přišla poštou. 
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2. Betlémská tramvaj 

Akce nakonec proběhla v omezeném režimu. Jelo se jen s jedním vozem a v tramvaji mohlo být maximálně šest lidí. 
Světlo se rozdávalo na devíti zastávkách a proti jiným letům byla trochu změněna trasa. Na Spořilově, kam se dříve 

nejezdilo, byl o světlo překvapivě velký zájem. Akci sledovala ČT a až do úplného setmění byl skoro na každé zastávce 
vstup. 

František je rád, že to proběhlo, a také mu psal Kšanda ze Zélandu, že je strašně rád, že to proběhlo i v takovéto době. 

Fido také děkuje a viděl to v televizi. 

3. Projekt Fonticulus Maděra 

Je to zážitkový kurz hlavně pro rovery, jako vedoucí je navrhovaná Charlie, kterou Dáša zná z instruktorské školy MIŠ, 

zástupkyně a hospodářka je Zelý, reagovali rychle při vyúčtování k minulému roku. 

Františka zajímá vazba k Praze (proč se pořádá pod Prahou?). Bobr kurzu dělal hospodáře a komunikoval přímo s Maru 
a Davidem a bylo to tak nejjednodušší. Obvykle, když je nějaký kurz pořádán pod Prahou, je to tím, že instruktoři mají 

vazbu na PRJ. 
 

Usnesení 2021-1: 

Krajská rada schvaluje předložený předběžný projekt Fonticulus Maděra 2021. 

Návrh byl přijat. Pro: 9, Hlasovalo: 9 

4. Registrace 2021 a výjimky z registrace 

Františka zajímá, jak jednotlivé okresy řeší během registrace schvalování dlouhodobých výjimek, například když oddíl 
vede činovník bez VZ. Letos některé kurzy třeba nedoběhly a situace může být náročnější, ale zajímá ho, jak to reálně 

běží.  

Praha 2 – K současné situaci s covidem budou přistupovat tak, že pokud si někdo nestihl dodělat kvalifikaci, budou to 

dělat jako prodloužení zdravoťáků. Vedoucích klubů kmene dospělých nenutí, ale u aktivních mladších lidí v oddílech 
mladších členů se snaží zjistit konkrétní důvody, proč kvalifikaci nemají, a řešit konkrétní situaci. Kromě toho pořádají na 

okrese kurz, aby se tam mohli hlásit vedoucí z okresu, i když o to je celorepublikově větší zájem než v rámci okresu. 

Praha 3 

Praha 4 – Dělají si přehled o výjimkách – většinou jsou to zástupci vedoucího oddílu a u výjimek za okres se snaží 

zkoumat důvody.  Snaží se propagovat kurz, ale lidé, které tam potřebují dostat, se nehlásí nebo hlásí pozdě a jezdí spíš 
lidé z celé republiky.  

Praha 5 – Výjimek na okrese moc neudělují, ptají se na důvody. Kdyby to bylo opakovaně nebo byla žádající osoba 

nekompetentní, neudělili by to. 

Praha 6 – Výjimek není moc, nebo netrvají dlouho. Zkoumají důvody, a pak se střediska snaží, aby výjimka nebyla 

potřeba, protože zdůvodňovat ji každý rok je práce. Chtějí, aby ve skautISu byl spíš reálný stav než lidé, kteří sice mají 
kvalifikaci, ale oddíl nevedou. 

Praha 8 – Výjimek je dost, snaží se lidi motivovat k doplnění kvalifikace. Okres dotuje vzdělávání, dělají svoje čekatelky, 
většina středisek to plně hradí. Přijde jim dobré dávat do skautISu lidi, kteří to reálně dělají, kvůli pojištění. 

Praha 9 – Výjimky mají zřídkakdy, střediska si to sama hlídají a vychovávají si své nástupce. Se skautISem mají problém, 

že tam dlouho zůstávají vedoucí, kteří už u oddílu nejsou, a pak mají přístup k informacím, které mít nemají kvůli GDPR, 
takže je potřeba to hlídat a pravidelně čistit. 

Praha 10 – Pokud výjimky udělují, tak s podmínkou, že si to dodělají do příštího roku. Pokud se to opakuje, je to na 
hraně a už se stalo, že to neschválili. 
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5. Dotace MŠMT 

Vyúčtování se podařilo odevzdat včas. Juan by chtěl poděkovat všem, kdo se tím zabývali. Zatím ještě nemáme uzavřené 
dotace na rádcovské kurzy, kde byly problémy s covidem. Jeden z rádcáků je dotován z peněz kraje, protože nakonec 

nesplňuje podmínky MŠMT.  

Arny vyjádřil přání, aby termíny pro okres na vyúčtování mohly být o něco delší. Bohužel to možné není, aby měli čas na 

zpracování na ústředí. 

Kalich poznamenal, že když se vzdělávací akce pořádané pod Prahou vyúčtovávají, uvítal by, kdyby se scanovaly doklady 
do skautISu, aby to měla revizní komise snazší a nemusela kvůli pár dokladům jezdit na ústředí nebo jinam. 

6. Hospodář kraje a další zpravodajové 

Praha 4 se o pražském hospodáři bavila na své minulé okresní radě. Hledání by se podle nich mělo již posunout o krok 

dál – zkusit skaut jobs, popsat, co hledáme, co je agenda a co nabízíme. Zajímá je, jak se řeší personální problémy 
obecně v krajích v republice? Podle nich je potřeba člověk, který by komunikoval s Čutou, řešil problémy proaktivně a 

rozšířil grantovou agendu o investiční granty. Zároveň se nebrání finanční motivaci, která by mohla být na místě, protože 
sice dobrovolník je ideální, ale zatím se žádný nenašel.  

Slimák k tomu poznamenal, že dříve kraj míval tajemníka na plný úvazek, a rozhodně by se nebál nyní platit hospodáře 

v podobném rozsahu jako asistentku nebo účetnictví u TDC. Juan se k tomu vyjádřil, že by chtěl, aby byl hospodář 
motivován i něčím jiným než jen finanční odměnou. 

Z další diskuse vyplynulo, že v principu nikdo z okresáků není proti placenému hospodáři, protože na kraji stojí pražské 
granty, což je pro střediska velmi důležité. Zároveň je potřeba sepsat si požadavky a agendu, říct, co nabízíme, sestavit 

inzerát a ten vypustit do světa.  

Kiki měl už zveřejnit inzerát na hospodáře, který dal dohromady výkonný tým. Na základě mailu od Radima s tím počkal. 
Tento inzerát pošle společně s vytvořeným sdíleným dokumentem pro popis hospodáře. 

Úkoly: 

• Kiki pošle sdílený dokument na brainstormig k hospodáři a spolu s ním vytvořený koncept inzerátu. 

7. Kolečko okresů 

Praha 2 – Schází se online, dokončili Mrsk mrsk online, v lednu zrušili některé tradiční akce (třeba ples), stejně tak Trignis 
a zřejmě to dopadne i na nějaké další věci. 

Praha 3 – Schází se pravidelně online. Prahou plnou strašidel padlo a akce je zrušena bez náhrady. Příští pondělí bude 
mít Chobot 65. narozeniny.   

Praha 4 – Vzniklo nové středisko Keya, oddělili se od Blaníku. Bylo to celkem administrativně náročné. Připravili hru po 

Praze pro rodiny s dětmi případně dospělé, která trvá zhruba 3 hodiny https://platan.skauting.cz/hra/.  

Praha 5 – probíhají věci online, naplánovali si spoustu věcí a uvidí, jaká bude situace 

Praha 6 – Neměli radu, Bobr nic neví. 

Praha 8 – Fungují online. Na okresní radě zjistili, že střediska mají průměrnou rezervu asi 100-150 tis. Kč. Probíhají od 

loňského roku čekatelky, které by chtěli uzavřít v letošním školním roce. Stopařům MČ Praha 8 staví novou klubovnu, ale 

teď tam trochu vázne jednání o nájemní smlouvě. 

Praha 9 – Nic se nezměnilo. Začínají plánovat okresní ZVaS, budou vytvářet hlasovací systém jako tady na kraji. Další 

ORJ budou mít až po příští radě.  

Praha 10 – Bez novinek, před Vánoci proběhlo pár prezenčních akcí.  

KD – V polovině prosince byla odhalena asi třetí lavička Jaroslava Foglara v ulici Za Haštalem 
(https://www.praha1.cz/lavicka-jaroslava-foglara-v-centru-samotnych-stinadel/), tentokrát se na financování podílel 

jeden oldskautský klub z Prahy 2.  

https://meet.google.com/linkredirect?authuser=0&dest=https%3A%2F%2Fplatan.skauting.cz%2Fhra%2F
https://meet.google.com/linkredirect?authuser=0&dest=https%3A%2F%2Fwww.praha1.cz%2Flavicka-jaroslava-foglara-v-centru-samotnych-stinadel%2F
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8. Různé 

Dáša se zeptá ústředí na to, jak to bude se ZVaSem. ZVas by pak měl být na programu příštích rad. 

Betlémské světlo – Kromě tramvaje proběhly ještě nějaké další akce. Na Praze 10 se na pár místech rozdávalo a krom 

toho je oslovili přímo z domova s pečovatelskou péčí. Na Praze 2 sedmdesátka před klubovnou rozdávala světlo. Na 
Praze 3 se díky Chobotovi vydávalo a na Štědrý den si tam přišlo minimálně 100 lidí. V Čakovicích skauti z Athabasky 

donesli světlo do kostela. 

Zimní přechod Brd – měl být 23. ledna, ale po konzultaci s Permim bylo rozhodnuto, že letos nebude, protože i kdyby 
mohl být, tak by tam mohlo být max. 50 lidí, tedy akce v terénu neproběhne. Radim by chtěl zachovat Soutěž o nejhezčí 

Brděnku. Frantovi přijde divné dělat Brděnku na akci, která není. A že by mu přišlo hezké to vyhlásit jako akci na delší 
čas, roztáhnout to na delší období, kdy tam oddíly mohou přijít.  

Slimák se zeptal jak se zimními tábory, protože už jsou na ně schváleny granty, ale zároveň je celkem pravděpodobné, 

že nebudou moci proběhnout. Peníze z táborů, které se neuskuteční v tomto období, se budou muset vrátit a budou 
použity na schodek v rozpočtu magistrátu.  

Frantu zajímá termín odevzdání grantů MHMP na jaře, kdy to mají střediska odevzdat? Čerpat se mají do 30. 4. 2021, 
kraj to musí odevzdat do 30. 6. 2021. Termín ještě stanoven není. Také připomněl Chobotovo životní jubileum. 

Pokud mají jiné okresy někoho takového, budeme rádi za upozornění.  

Skautská Nadace Jaroslava Foglara připravila po prostoru centra Prahy hru: https://www.rychlesipy.org/, zároveň jsou 

pod jejich hlavičkou instalovány i lavičky Jaroslava Foglara: https://skautskanadace.cz/lavicky/. 

 

 

 

Zapsala: Anežka Henychová        Schválil: Dagmar Brabcová 

https://www.rychlesipy.org/
https://skautskanadace.cz/lavicky/

